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Obec Lichkov 
Zastupitelstvo obce Lichkov 

Č.j.:OULi/228/eč.266/2022-STAR 
Spisový/skartační znak: 101.2.1/A.10 

Přílohy – počet/listů: 2/2 
Počet listů: 19 

Zápis 
ze zasedání Zastupitelstva obce Lichkov, 

ze dne 14. února 2022, od 18:00 hodin v zasedací místnosti OÚ Lichkov. 

Přítomni: Mgr. Roman Richtr (1), Stanislav Moravec (2), František Faltus (3), Jaroslav Merta (4), Mgr. 
Marie Foglová (5), Zdeněk Brůna (6), Štěpán Kalous (7) – příchod v 18:07 hodin, Milan 
Sedláček (8) a Alexandra Stejskalová (9) 

Omluveni: - 
Neomluveni: - 
Přizváni: Denisa Sejkorová – účetní obce 
Hosté: 3x 

Zasedání Zastupitelstva obce Lichkov (dále jen „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18:00 hodin 
starostou obce panem Mgr. Romanem Richtrem („dále jen „předsedající“). 

Předsedající konstatoval, že zasedání bylo svoláno řádně a včas. Informace o konání zasedání, 
podle § 93 odst. 1 zákona o obcích, byla zveřejněna na úřední desce Obecního úřadu Lichkov a současně 
i na elektronické úřední desce dne 7. února 2022 a byla zveřejněna i po dobu konání zastupitelstva, tedy 
v souladu se zákonem, nejméně 7 dnů před zasedáním. 

Předsedající konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno 8 zastupitelů, omluvil se pan Štěpán 
Kalous z pracovních důvodů – přijde později, takže zastupitelstvo je, v souladu s ustanovením § 92 odst. 
3 zákona o obcích, usnášeníschopné. 

Podklady k jednání byly zastupitelům zaslány prostřednictvím portálu uschovna.cz 
v odpoledních hodinách dne 8. února 2022 a e-mailem během týdne. 

Ze zasedání, pro účely zápisu, byl pořizován zvukový záznam. 

Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
Předsedající navrhl za ověřovatele zápisu pana Zdeňka Brůnu a pana Františka Faltuse. 

Poznámky k vyhotovení zápisu ze zasedání ZO pořizovala paní Denisa Sejkorová, zapisovatelem byl 
Mgr. Roman Richtr. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním dal předsedající možnost 
vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje ověřovatele zápisu, a to pana Zdeňka 
Brůnu a pana Františka Faltuse a zapisovatele pana Mgr. Romana Richtra. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A Z A A Z - A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  6 – 0 – 2 Usnesení bylo schváleno. 

Schválení programu: 
Program jednání byl zastupitelům rozeslán v pozvánce, a to e-mailem dne 7. února 2022, v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce, a to: 
1) Zahájení 

a) kontrola plnění usnesení 
b) zpráva finančního výboru – na vědomí 
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2) Organizační a majetkové záležitosti obce 
a) pronájem částí nemovitostí na ppč. st. 250, st. 235/1 a st. 335 
b) zřízení služebnosti na ppč. 734, 1245/1, 3021/2 a 3035/1 – přípojky pro čp. 158 
c) zřízení služebnosti na ppč. 733/1 – přípojka NN pro novostavbu RD 
d) zřízení služebnosti na ppč. 262/3, 1261 a 1262 – přípojka NN pro novostavbu RD 
e) směna ppč. 754/5 s doplatkem 
f) zřízení živnosti – služby občanům 
g) Centrum sociální péče Ústí nad Orlicí – žádost o dotaci ve výši Kč 37.850,-- 
h) vypsání výběrového řízení – pronájem restaurace U nádraží 
i) pojištění obecního majetku 
j) inventarizační zpráva za rok 2021 – na vědomí 
k) protokol o kontrole KHS pod Č.j.:KHSPA-23535/2021/HOK-UO – na vědomí 
l) výroční zpráva o poskytování informací za rok 2021 – na vědomí 
m) rozpočtové opatření č. 01/2022 z 14. února 2022 

3) Informace obce 
4) Diskuse 
5) Závěr 

Žádné návrhy na změny a doplnění nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním dal 
předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje navržený program zasedání ZO. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A - A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  8 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

1a) Kontrola plnění usnesení 
Předsedající provedl kontrolu plnění usnesení ze zasedání zastupitelstva ze dne 10. ledna 2022, 

přijatá usnesení byla splněna, námitky proti obsahu zápisů nebyly vzneseny. Zápis ze zasedání byl 
vyložen k nahlédnutí v zasedací místnosti, po celou dobu konání zasedání zastupitelstva. 
V 18:07 hodin příchod pana Štěpána Kalouse. 

1b) Zpráva finančního výboru – na vědomí 
Finanční výbor se sešel v pondělí dne 4. ledna 2022 v ředitelně Základní školy a mateřské školy 

v Lichkově v rámci plánované kontroly čerpání finančních prostředků poskytnutých z rozpočtových 
prostředků Obce Lichkov v roce 2021. Pan Jaroslav Merta, předseda finančního výboru uvedl, že 
předmětem kontroly bylo čerpání finančních prostředků poskytnutých z rozpočtu obce Lichkov v roce 
2021. 

Výsledek kontroly:  
Provozní rozpočet od zřizovatele Základní školy a mateřské školy Lichkov na rok 2021 byl schválen ve 
výši 790 tisíc Kč. Z toho na provozní náklady bylo schváleno 630 tisíc Kč a na mzdy, dohody a odvody 
160 tisíc Kč. Účetnictví příspěvkové organizace je vedeno společností Služba škole Ústí nad Orlicí, 
s.r.o. Ke kontrole byl předložen k nahlédnutí přehled čerpání rozpočtu a tiskové výstupy z účetního 
deníku, vše za období 01. 01. 2021 - 31. 12. 2021. Z předložených dokumentů vyplynulo, že v roce 2021 
došlo v rámci schváleného rozpočtu k navýšení nákladů na energie, a to zejména na uhlí. V rámci 
provozních výdajů byla mimo jiného hrazena oprava kuchyňského sporáku v částce 6.513 Kč, tvorba 
webových stránek v částce 37.000 Kč a vybavení místnosti školní družiny v částce 61.310 Kč. Z důvodu 
navýšení provozních nákladů odsouhlasil dne 20. října 2021 starosta Obce Lichkov v rámci schválené 
pravomoci, aby část finančních prostředků určených na mzdy, dohody a odvody až do výše 50.000 Kč 
byla užita na úhradu provozních nákladů. Písemný souhlas starosty Obce Lichkov s využitím mzdových 
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prostředků na provoz č. j. OULi/931/eč.1067/2021-STAR ze dne 20. října 2021 byl doložen a tvoří 
přílohu zprávy.  

Kontrolní zjištění:  
Účetnictví Základní školy a mateřské školy Lichkov je vedeno řádně a průkazně a poskytuje potřebný 
přehled o výnosech a nákladech. Zakoupený materiál byl řádně zaúčtován, zaevidován a vzat do užívání. 
S finančními prostředky od zřizovatele Obce Lichkov je nakládáno účelně a hospodárně a v souladu se 
schváleným rozpočtem. 

Předsedající uvedl, že navržené usnesení se neschvaluje, pouze se bere na vědomí – bez výhrad, 
v případě výhrad je třeba jednotlivé výhrady uvést do usnesení. 
 Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny. Předsedající umožnil vyjádřit se 
přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí zprávu finančního výboru ze dne 4. 
ledna 2022 – bez výhrad. 

2a) Pronájem částí nemovitostí na ppč. st. 250, st. 235/1 a st. 335 
Dne 7. ledna 2022 byla obec oslovena obchodní společností Alberon Letohrad s.r.o., IČ: 

27461289, se sídlem na adrese Letohrad, ul. Šedivská čp. 844, psč. 561 51 – pošta Letohrad, se žádostí o 
pronájem částí nemovitostí, kde je dlouhodobě umístěna jejich technologie k přenosu internetu v rámci 
obce. Jedná se o podomítkový rozvaděč umístěný na východní stěně podesty mezi II. a III. nadzemním 
podlažím schodiště budovy obecního úřadu čp. 203, která je součástí pozemkové parcely č. st. 250 – 
celková výměra cca 0,25 m2, dále o stavebně oddělený prostor bývalého skladu nápojů s vlastním 
vstupem v budově obecního sálu čp. 189 na pozemkové parcele č. st. 235/1 – celková výměra do cca 2 
m2 a o nástěnný rozvaděč umístěný na východní stěně vodojemu – budova bez čp. a če., která je součástí 
pozemkové parcely č. st. 335 – výměra cca do 0,25 m2 – všechny pozemkové parcely obec a katastrální 
území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí. 

Pronájem je ve veřejném zájmu – poskytování služeb občanům, úhrada nájemného formou 
zápočtu vzájemných pohledávek, roční nájemné ve výši Kč 3.600,--. 

Předsedající dále uvedl, že žadatel Obci Lichkov a spolkům SDH Lichkov a TJ Tatran Lichkov 
doposud bezplatně poskytoval datové služby – internet, naopak obec žadateli bezplatně poskytovala 
prostory pro umístění technologií. Nově bude vše ošetřeno smlouvou a poskytované služby budou řádně 
fakturovány. Obec a ani spolky to nadále nebude nic stát, nájemné a fakturované služby se vzájemně 
započtou bez rozdílu. 

  Záměr obce byl starostou obce, v souladu s ustanovením § 99/2 zákona o obcích, zveřejněn na 
všech úředních deskách Obecního úřadu Lichkov v době od 17. ledna 2022 do 7. února 2022 včetně. 
Jiný zájemce o pronájem není. Předsedající navrhl uvedené části obecních prostor pronajmout obchodní 
společnosti Alberon Letohrad s.r.o. na dobu neurčitou – dle návrhu textu Smlouvy o umístění zařízení. 

Pan Jaroslav Merta se dotázal, jak to bude se spotřebou elektřiny na sále, kde má být instalována 
ústředna. 

Předsedající uvedl, že prostory mají vlastní přípojné místo elektřiny s vlastním měřením. 
Návrhy na doplnění a další vyjádření nebyly vzneseny. Předsedající umožnil vyjádřit se 

přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje pronájem části budovy čp. 203, která je 
součástí pozemkové parcely č. st. 250 – zastavěná plocha a nádvoří, obec a katastrální území 
Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, o výměře cca 0,25 m2, za účelem instalace podomítkového rozvaděče 
na východní stěně podesty schodiště mezi II. a III. nadzemním podlažím, dále pronájem části 
budovy čp. 189, která je součástí pozemkové parcely č. st. 235/1 – zastavěná plocha a nádvoří, obec 
a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, o výměře cca 2 m2, za účelem instalace digitální 
ústředny v prostoru bývalého skladu nápojů (stavebně oddělený prostor s vlastním vstupem a 
napájením) a pronájem části budovy bez čp. a če., která je součástí pozemkové parcely č. st. 335 – 
zastavěná plocha a nádvoří, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, o výměře cca 
0,25 m2, za účelem instalace nástěnného rozvaděče na východní stěně vodojemu, celkové nájemné 
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ve výši á Kč 3.600,--/rok hrazené vzájemným zápočtem za poskytnuté datové služby a pověřuje 
starostu obce k podpisu Smlouvy o umístění zařízení – dle přílohy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

2b) Zřízení služebnosti na ppč. 734, 1245/1, 3021/2 a 3035/1 – přípojky VaK pro čp. 158 
Předsedající uvedl, že dne 30. října 2020 proběhla závěrečná kontrolní prohlídka stavby na 

pozemkové parcele č. st. 414, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí – zastavěná plocha 
a nádvoří a následně bylo Obecním úřadem Lichkov přiděleno čp. 158. Žádostí ze dne 17. prosince 2021 
xxxxxxxxxxxxxxx žádají o sjednání služebnosti na pozemkových parcelách č. 734, 1245/1, 3021/2 a 
3035/1, všechny obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, vše na vodovodní a kanalizační 
přípojky vedené souběžně v jedné trase. K žádosti doložili protokol ze závěrečné kontrolní prohlídky 
stavby a dále geometrický plán č. 503-69/2019, ze dne 3. srpna 2019, k vytýčení rozsahu věcného 
břemene. Služebnost je sjednávána za jednorázovou úplatu ve výši Kč 1.210,-- s DPH. Veškeré náklady 
nesou oprávnění. 

V souvislosti s tímto předsedající uvedl, že podmínka smluvní pokuty sjednaná v článku šestém 
kupní smlouvy ze dne 25. října 2016, pominula dnem 2. listopadu 2020, kdy Městský úřad v Králíkách 
požádal o přidělení čísla popisného. 

Pan Stanislav Moravec uvedl, že z důvodu střetu zájmů se hlasování zdrží. 
Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním 

dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti 
inženýrských sítí na ppč. 734, 1245/1, 3021/2 a 3035/1, všechny obec a katastrální území Lichkov, 
okr. Ústí nad Orlicí, v rozsahu dle geometrického plánu č. 503-69/2019, ze dne 3. srpna 2019, dle 
přílohy a pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A Z A A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  8 – 0 – 1 Usnesení bylo schváleno. 

2c) Zřízení služebnosti na ppč. 733/1 – přípojka NN pro novostavbu RD  
Dne 24. ledna 2022 byla obci doručena žádost o uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 

věcného břemene na pozemkové parcele č. 733/1, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí. 
Jedná se o novou kabelovou přípojku nízkého napětí pro napojení pozemkové parcely č. 733/9. Stávající 
kabelové vedení 240AYKY bude naspojkováno a zasmyčkováno do nového pilíře typu SS200 
umístěného na pozemkové parcele č. 733/9, který bude sloužit k napájení novostavby rodinného domu. 

Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním 
dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení VB a 
dohodu o umístění stavby č. IV-12-2022115/SOBS VB/1, Lichkov, parc. č. 733/1, kNN – dle přílohy 
a pověřuje starostu obce k uzavření smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 
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2d) Zřízení služebnosti na ppč. 262/3, 1261 a 1262 – přípojka NN pro novostavbu RD 
V loňském roce byla dokončena stavba přípojky NN pro novostavbu rodinného domu na 

pozemkové parcele č. st. 139, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí. Zastupitelstvo obce 
Lichkov v minulosti schválilo a Obec Lichkov následně uzavřela smlouvu o smlouvě budoucí na stavbu 
této přípojky. Stavba zasahuje do obecních nemovitostí, jedná se o pozemky parcelních č. 262/3, 1261 a 
1262, všechny obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí. Jedná se o podzemní vedení 
nízkého napětí. Prostup pod obecními komunikacemi byl řešen výhradně protlakem. Přesná trasa vedení 
je patrná z GP č. 548-554/2021, ze dne 30. srpna 2021, který je přílohou smlouvy. Zřízení VB je úplatné, 
veškeré náklady nese strana oprávněná. 

Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny. Předsedající umožnil vyjádřit se 
přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – 
služebnosti č. IP-12-2012891/VB/01, Lichkov, parc. č. 255, kNN – dle přílohy a pověřuje starostu 
obce k uzavření smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

2e) Směna ppč. 754/5 s doplatkem 
Předsedající uvedl, že na základě žádostí xxxxxxxxxxxxxxxxx ze dne 5. dubna 2021 a 3. května 

2021 byly započaty přípravné práce ve věci směny nemovitostí – pozemků, mimo jiné i pod stavbou 
čerpací stanice kanalizace obce. 

Záměr obce, směnu pozemku p. č. 754/5, projednávalo a schválilo zastupitelstvo obce na svém 
zasedání dne 13. září 2021, usnesením pod Č.j.:79/21. Záměr byl zveřejněn na všech úředních deskách 
obecního úřadu v době od 2. do 22. listopadu 2021, včetně. 

Geometrickým plánem č. 537-377/2021, ze dne 14. října 2021 byl z obecního pozemku č. 754/5, 
oddělen pozemek nově označený jako č. 754/22, trvalý travní porost o výměře 37 m2. O zbytek pozemku 
p. č. 754/5 – trvalý travní porost o výměře 337 m2 mají zájem xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx. Naopak 
z pozemku parc. č. 780/2, ve vlastnictví xxxxxxxxxxxxxxxxx, byl citovaným GP oddělen pozemek nově 
označený jako p. č. 780/6 – trvalý travní porost o výměře 28 m2, o který má zájem Obec Lichkov. 

Znaleckým posudkem č. 3892-62/2021, ze dne 1. prosince 2021, vypracovaným panem Janem 
Čumou, soudním znalcem z oboru ekonomika, ceny a odhady nemovitých věcí, byla hodnota v místě a 
čase obvyklá, pozemku p. č. 754/5 stanovena na Kč 53.210,-- a pozemku p. č. 780/6 stanovena na Kč 
4.360,--. Náklady na pořízení geometrického plánu jsou ve výši Kč 10.869,-- a znaleckého posudku ve 
výši Kč 4.200,--. Dle původní dohody budou veškeré náklady hrazeny rovným dílem, ½ obec a ½ 
xxxxxxxxxxxxxxx. 

Dělení pozemků bylo odsouhlaseno Odborem územního plánování a stavebním úřadem při 
Městském úřadu v Králíkách. 

Předsedající navrhl, aby zastupitelstvo směnu pozemků schválilo. Jedná se o směnu s doplatkem, 
kdy obec nabyde pozemek v hodnotě Kč 4.360,-- a xxxxxxxxxxxxxxxxx nabydou pozemek v hodnotě 
Kč 53.210,--. Doplatek bude ze strany xxxxxxxxxxxxxxxx ve výši Kč 48.850,--. Podmínkou směny je 
současná úhrada poloviny nákladů na pořízení geometrického plánu, znaleckého posudku a poplatku 
z návrhu na vklad, vše v celkové výši Kč 8.534,50. 

Pan Milan Sedláček uvedl, že kouká na výměru 337 m2 a výslednou cenu Kč 53.210,--. Jaký mají 
ostatní názor? Otázkou je i využití pozemku, jedná se o takový trojúhelníček, je tam cesta u staré 
hasičárny. 

Pan Štěpán Kalous uvedl, že mu to také přijde dost. 
Paní Mgr. Marie Foglová uvedla, že to vychází na á Kč 158,-- za 1 m2, loni to bylo kolem Kč 

120,-- za metr, domnívá se, že ceny skokově narůstají. 
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Předsedající uvedl, že proto se nechává zpracovat znalecký posudek, kde znalec z oboru zhodnotí 
vše pro a proti a dle skutečného stavu stanoví výslednou cenu, což je spravedlivé pro všechny strany. 
Cesta se mapově opravila dle skutečnosti. Na druhou stranu přede dvěma lety se od xxxxxxxxxxxxxxxx 
kupoval kousek pozemku pod cestou, tehdy problém s cenou nebyl. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že dohledal cenu, za kterou obec v minulosti pozemek kupovala, 
xxxxxxxxxxxx prodávali obci podle znaleckého posudku za á Kč 149,-- za metr. Za sebe a za finanční 
výbor uvádí, že obec má nastavena nějaká pravidla, jak má zacházet s pozemky a se svým majetkem a 
aby zastupitelé nebyli tahání po soudech, tak se prodává majetek za ceny stanovené znaleckým 
posudkem. Nedovolí si zpochybňovat znalecký posudek, a pokud posudek pozemek ohodnotil touto 
cenou, tak za tuto cenu by obec měla prodávat. Umí si představit, že obec prodá za smluvní ceny, ale 
které budou vyšší, rozhodně ne, že by obec prodávala za ceny nižší. To bychom se pouze přivedli do 
problémů. Uvádí to proto, že následná diskuze je zbytečná, znalecký posudek něco stanovil a obec 
prodává za ceny stanovené znaleckým posudkem.  

Pan Štěpán Kalous uvedl, že nikdo nezpochybňuje znalecký posudek. 
Pan Milan Sedláček uvedl, že jedna věc je znalecký posudek ale jak oni počítají s trojúhelníkem, 

ke kterému pomalu ani nevede cesta a vypálí tam cenu skoro Kč 160,-- za metr? 
Předsedající uvedl, že znalecký posudek zohledňuje celou lokalitu, co je na místě a co v dosahu, 

zda se jedná o záplavové území, zastavitelné území, možnosti funkčních celků, sítě, od toho je znalec, 
aby cenu stanovil. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že můžeme mít na to názor takový, že se to zdá drahé, ale obec se drží 
nastavených pravidel a pokud nechceme postupovat protizákonně, kdy v zákoně o obcích je jasně dané, 
jak bychom se měli chovat, tak bychom neměli uvažovat o tom, že prodáme za cenu nižší, než je 
znalecký posudek. Navrhuje, pokud xxxxxxxxx zájem mají a je problém s úhradou ceny jednorázově, 
tak se s obcí mohou dohodnout na splátkách. 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že v tomto případě není co řešit, bavili se o tržní ceně, ale nenapadlo 
je, že bude takto vysoká. Navíc nechápe, proč se to prodává jako stavební pozemek, to nechápe. 

Předsedající uvedl, že se to neprodává jako stavební pozemek, jedná se o trvalý travní porost 
v zastavitelném území a takto se to prodává, takto je to ve znaleckém posudku. 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že to chápe, nicméně kdyby to byl nějaký pozemek, který se dá 
někomu prodat na něco, tak by to pochopil a vůbec by o to nežádal, šlo mu o to, aby zarovnal svůj 
pozemek, kde vznikl nějaký trojúhelník, o který se, mezi námi, obec takřka nestarala, staral se furt on. 

Předsedající uvedl, že s tímto tvrzením nesouhlasí. 
Paní xxxxxxxxxxxxxxx uvedla, že je to pravda, poslední dva roky to tam obec seká. 
Pan xxxxxxxxxxxx uvedl, že o to nejde, šlo mu o to, aby to tam zarovnal, když to bude oficiálně 

sekat, aby to mělo nějaký význam. Pokud nedojde k dohodě, o pozemek zájem mít nebudou a od všeho 
odstoupí. Nekupuje to kvůli tomu, aby tam něco dělal, má stavební pozemek, vedle má 1.500 m2. Těch 
300 metrů to je canc, který se nedá prodat. 

Předsedající uvedl, že pokud si pan xxxxxx vzpomíná, ze strany starosty byl návrh směny 1:1 bez 
doplatku, to xxxxxxxxxx nevyhovovalo, chtěli více, požadovali celý pozemek, případně část, kdy u 
cesty by zůstala pruh – nudle, zastupitelstvo na jejich žádost schválilo záměr směny celého pozemku. 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že mu připadlo divné, aby se prodala část a zbyly tam 2 metry 
pozemku. Je třeba podívat se na pozemek, jak vypadá, pokud zastupitelé mají přehled kde to je. 
Přemýšlel o tom a za těchto podmínek to nechce, má to pouze na to, aby to posekal. Aby to kupoval za 
tuto cenu a staral se o to, to si raději ušetří práci. 

Předsedající uvedl, že pokud žádost vezmou zpět, je třeba se k tomu postavit čelem a uhradit 
výdaje, které s přípravou směny vznikly a které obec uhradila za pořízení geometrického plánu a 
znaleckého posudku. 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že když se jednalo o ceně, tak tam cena vůbec nepadla. 
Předsedající uvedl, že má pravdu, žádná cena nepadla, protože se prodává za ceny v místě a řase 

obvyklé a znalecký posudek nebyl vyhotoven, proto nikdo neznal cenu. xxxxxxxxx mohou porovnat 
ceny ze znaleckého posudku, na základě kterého obec od xxxxxxxxxx kupovaly pozemky pod obecní 
cestou. 
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Pan xxxxxxxxxxxx uvedl, že cestu neřešil, neřešil cenu, věřil starostovi, že nesouhlasí mapa a 
objednával se geometrický plán. Bez mrknutí oka řekl, udělej to jak je třeba, o cenu se nezajímal, to byl 
nějaký půlmetr podél cesty. Prostě chápe, ale přijde mu to zbytečné, aby něco takového kupoval a staral 
se o to, když o to nemá zájem, jenom z toho důvodu, aby tam něco bylo. Na druhou stranu svůj pozemek 
si zhatil tím, že si tam nechal udělat kanalizaci, co se mohla udělat v cestě, přes druhou zahradu má 
udělaný přepad, taky to tam povolovat nemusel, to problém nebyl a teď, nějaký kousek zahrady, si 
myslí, by šlo vyřešit jiným způsobem. To psal i zastupitelům. Samozřejmě, pokud zastupitelé mají 
zájem, že se to musí dělat takovýmto způsobem, to si nemyslí. 

Předsedající se dotázal, zda v případě schválení směny s doplatkem za ceny dle posudku, xxxxxx 
vezmou žádost zpět? 

Paní Mgr. Marie Foglová se dotázala, zda by bylo možno, z důvodu vyřešení té kanalizace na 
jejich pozemku, že by se směnilo pouze u kanalizace? 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že se to nedá vyřešit, vyřešila by se pouze přečerpávačka, ale 
kanalizace vede přes celý pozemek. Myslí si, že cena pozemku pod přečerpávačkou by měla být za jinou 
cenu než pozemek nahoře. Bavíme se o znaleckém posudku stavební parcely, tady je přečerpávačka a 
směna se dělá za kousek louky, to asi taky není úplně standardní, taky ta cena by byla asi úplně jiná. 

Předsedající uvedl, že není znalec, tedy se nemůže vyjádřit k postupům ve znaleckém posudku, 
pokud má pan xxxxx k tomuto výhrady, nezbude mu než to řešit přes krajský soud, který znalce 
jmenoval. Jedná se o znalce jmenovaného krajským soudem, takže stížnosti na krajský soud. 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že nemá výhrady, jenom konstatuje, jenom z logiky věci je třeba na 
to pohlížet jiným způsobem. Kdyby se přečerpávačka směnila za louku pod smrčkama, bylo by to za 
úplně jinou cenu. Myslí si, že by to šlo dělat jinak. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že obec si toho váží, že xxxxxxxxx umožnili v době, kdy pozemky 
byly jejich, tu stavbu, stavbu kanalizace. Obec se však nemůže chovat jinak, jinak bychom byli 
napadeni, že se chováme protiprávně. Tehdejší přístup xxxxxxxxx je třeba ocenit a najít nějaké řešení. Je 
to jejich právo od dohody ustoupit, ale do budoucna se bude stejně hledat řešení, jak to tam zlegalizovat. 

Pan xxxxxxxxxxx uvedl, že si myslí, že znalecký posudek to posoudil jako že tam je stavební 
parcela, nemyslí si, že s tím někdo musí souhlasit, že to stavební parcela je, když není, neví, nechápe to, 
dříve tráva byla ohodnocována jinak, Kč 160,-- je až nyní. Předtím byla cena kolem Kč 40,-- za travní 
porost. 

Předsedající navrhl usnesení. 
Pan Milan Sedláček uvedl, že to xxxxxxxxxxx za navrženou cenu odmítli směnit. 
Předsedající uvedl, že zastupitelstvo zatím žádnou cenu neschválilo, proto navrhuje usnesení 

s cenami dle znaleckého posudku. 
Paní Mgr. Marie Foglová se dotázala, jakou cenu by xxxxxxxxxxx akceptovali. 
Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že by navrhoval cenu Kč 30 – 40,--. 
Pan Stanislav Moravec uvedl, že návrh xxxxxxxxxxx získat pozemek za Kč 30 – 40,-- za metr, 

jestli si někdo vzpomíná, když se schválily zásady pro prodej pozemků, tak si vzpomeňte na xxxxxx 
xxxxxxxxxxxxx, která měla podanou žádost, než to bylo schválené a tím, že neměla geometrický plán 
tak nakonec platila šílené peníze. Ostatní platili minimální částka a taky s tím nic nenadělala. Takto se to 
schválilo a takto se podle toho musíme chovat. 

Předsedající uvedl, že to není cena šílená, je to ceny v místě a čase obvyklá. 
Pan Zdeněk Brůna uvedl, že do toho původně nechtěl zasahovat, ale pozemky např. zemědělské 

půdy se před deseti lety kupovaly za Kč 20.000,-- za hektar. Dnes se zde kupují pozemky za Kč 
360.000,-- za hektar. Jenom nárůst stavby, co má nakreslenou v loňském roce byl rozpočet čtyři a půl 
milionů, dnes je to skoro sedm milionů. Taky s tím nic neudělá, prostě na nákup pozemků je dnes špatná 
doba. Šance je třeba počkat, zda se inflace srovná a jestli se uklidní harašení zbraní na Ukrajině a 
pozemek dát třeba do pronájmu nebo něco podobného. S cenou asi nikdo nic neudělá. 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že se o to zajímal i v okolních obcích, neví, zda je zákonem dané, zda 
se musí za tu cenu odhadce, za tu cenu i prodat, v jiných obcích to tímto způsobem neprodávají, to chtěl 
dodat. 

Předsedající uvedl, že toto je dané zákonem o obcích, platí to pro všechny obce a města bez 
rozdílu. 
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Návrhy na doplnění ani další vyjádření nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním 
dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje směnu nemovitosti – pozemkové parcely č. 
754/5 – trvalý travní porost o výměře 337 m2, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad 
Orlicí, v hodnotě Kč 53.210,--, do společného jmění xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, trvale 
bytem xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, za pozemkovou parcelu č. 780/6 – 
trvalý travní porost o výměře 28 m2, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí 
v hodnotě Kč 4.360,--, s doplatkem xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx ve výši Kč 48.850,--, s podmínkou 
úhrady poloviny nákladů na pořízení geometrického plánu č. 537-377/2021, znaleckého posudku č. 
3892-62/2021 a poplatku z návrhu na vklad, vše v celkové výši Kč 8.534,50 a pověřuje starostu 
obce k podpisu směnné smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A Z A A A Z N A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  6 – 1 – 2 Usnesení bylo schváleno. 
 Předsedající uvedl, že usnesení bylo schváleno a nyní je na xxxxxxxxxx, zda se vyjádří k tomu, 
zda za těchto podmínek na směnu přistoupí. 
 Pan Milan Sedláček uvedl, že je možný i navržený pronájem. 

Předsedající uvedl, že pronájem nic neřeší, výše nájemného je schválenými zásadami ve výši 2,2 
% hodnoty pozemku stanovené znaleckým posudkem. 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že kdyby tam chtěl stavět, tak by o tom nepřemýšlel a udělal by to 
takto, ale nájem to neřeší. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že se zde zvažují možnosti, neví, za jakým účelem xxxxxxxx chtěli ten 
pozemek nabýt, zda šlo pouze o směnu nebo i o něco jiného. Mohl se domýšlet, že by xxxxxxxx třeba 
získali výhodnou stavební parcelu. 

Pan xxxxxxxxxxx uvedl, že kdyby chtěl stavět, tak tam stavební parcelu má. Tohle se táhne dost 
let s tím, že jednou, až bude čas, tak se to udělá. Furt se to neřešilo, až teď, pozemek fakticky 
nepotřebují, chtěli to pouze k zarovnání pozemku, kdy současná hranice je šikmo od přečerpávačky, kde 
vzniká prostor, který je k ničemu. Aby to k něčemu vypadalo, tak to aspoň sekal, jinak když tam obec 
jezdila jednou za rok se sekačkou, tak je z toho akorát hnůj. Jenom kvůli tomu to chtěli, nic jiného v tom 
nebylo. 

Předsedající přítomné xxxxxxxxxxxxxxxx vyzval k vyjádření, zda o pozemek dle schválených 
podmínek mají zájem. 

Pan xxxxxxxxxxxxx uvedl, že za těchto podmínek, bohužel, o směnu zájem nemají. 

2f) Zřízení živnosti – služby občanům 
Předsedající uvedl, že na základě množících se dotazů na placené služby občanům byl osloven 

Obecní živnostenský úřad při Městském úřadu v Králíkách, kde bylo zjištěno, že na požadované služby 
– doprava materiálu traktorem s vlekem, sekání, mulčování, drobné pomocné práce s motorovou pilou, 
drobné zámečnické opravy apod. je třeba stávající živnostenské oprávnění „Výroba, obchod a služby 
neuvedené v přílohách 1 až 3 živnostenského zákona“ rozšířit o obory živnosti: č. 1 – „Poskytování 
služeb pro zemědělství, zahradnictví, rybnikářství, lesnictví a myslivost“, dále o č. 27 – „Povrchové 
úpravy a svařování kovů a dalších materiálů“, dále o č. 45 – „Přípravné a dokončovací stavební práce, 
specializovaná stavební činnost“ a dále o č. 76 – „Poskytování technických služeb“. Rozšíření 
stávajícího živnostenského oprávnění je bez poplatku. Dle stanoviska daňového poradce, v případě 
traktoru s vlakem, obec nemusí být registrována jako plátce silniční daně. V opačném případě by tato 
činila Kč 7.875,-- ročně. Stávající pojistná smlouva, případně nový návrh pojistné smlouvy, řeší i 
případnou ekonomickou činnost obce. V případě schválení rozšíření živnosti a poskytování služeb 
občanům bude třeba provést kalkulaci nákladů a vypracovat ceník činností, kdy za tímto účelem byla 
oslovena paní Mgr. Marie Foglová. Zaměstnanci obce by přednostně prováděli údržbu obecního majetku 
a až poté by se věnovali ekonomické činnosti, výhradně v rámci katastru obce. 
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Pan Milan Sedláček uvedl, že občanům to pomůže, spousta jich to využije, zejména traktor a 
podobně. 

Pan Štěpán Kalous uvedl, že je pro zřízení této služby občanům. 
Paní Mgr. Marie Foglová uvedla, že má návrh ceníku, pokud je zájem, přednese jej. 
Pan Jaroslav Merta se dotázal, zda je možné na ukázku přednést činnosti, které by obec pro 

občany vykonávala, které je obec se zaměstnanci schopna poskytnout, třeba v tom svařování kovů a 
dalších materiálů. 

Paní Mgr. Marie Foglová uvedla, že prozatím neřešila svařování kovů, řešila hlavně traktor, 
mulčování traktorem cca Kč 650,-- za hodinu, běžně jsou taxy na internetu, odvoz traktorem s vlečkou 
se cena počítá od kilometru, kdyby šlo o kácení stromů, tak s úklidem vyšší cena, jenom pokácení nižší, 
cena zhruba Kč 400,-- za hodinu, práce s křovinořezem Kč 400,-- a podobně. Nebo je možné, za 
smluvního ošetření, nářadí zapůjčit. 

Předsedající uvedl, že při kácení můžeme poskytnout pouze to, na co stačíme. Sama obec si na 
velké stromy službu najímá. Mělo by se jednat o drobné práce. V žádném případě nebudeme nářadí 
půjčovat, na to jsou půjčovny. Službu ano, se vším, ale ne půjčování nářadí. Bude to mít vývoj, dle 
požadavků občanů. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že jej to neuspokojuje, drží se navrhovaného svařování, přeci nejde, 
aby jen tak někdo, bez nějakých zkoušek mohl svářet, máme zaměstnance, kteří to zvládnou? 

Předsedající uvedl, že máme zaměstnance se svářečským oprávněním, představa služby je 
v pomoci, svařit rýč, hrabičky, nesvářet velké zakázky. Máme zaměstnance s řidičským oprávněním 
skupiny „T“. 

Paní Alexandra Stejskalová se dotázala, zda na to máme lidi, když zde bylo řečeno, že nestíhají. 
Předsedající uvedl, že přednostně budou práce obecní a pro obec a v případě volných kapacit 

potom služby občanům. Živnostenské oprávnění budeme mít, zda jej využijeme, ukáže čas. 
Pan Štěpán Kalous uvedl, že to ocení zejména starší lidé, kteří topí dřevem a nemají prostředky 

na dopravu a přípravu dřeva. Myslí si, že je to dobrý nápad, který občané ocení. 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že by to mohlo mít vliv i na platové ocenění zaměstnanců, je jasné, že 

obec za služby získá prostředky, ale v případě práce nad rámec pracovní doby, je potřeba to zohlednit. 
Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním 

dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje rozšíření stávajícího živnostenského 
oprávnění „Výroba, obchod a služby neuvedené v přílohách 1 až 3 živnostenského zákona“ o 
obory činnosti: č. 1 – „Poskytování služeb pro zemědělství, zahradnictví, rybnikářství, lesnictví a 
myslivost“, č. 27 – „Povrchové úpravy a svařování kovů a dalších materiálů“, č. 45 – „Přípravné a 
dokončovací stavební práce, specializovaná stavební činnost“ a č. 76 – „Poskytování technických 
služeb“, za účelem ekonomické činnosti – úplatných služeb občanům v rámci katastru obce a 
pověřuje starostu obce k rozšíření živnostenského oprávnění. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

2g) Centrum sociální péče Ústí nad Orlicí – žádost o dotaci ve výši Kč 37.850,--  
Dne 19. ledna 2022 byla obci doručena žádost Centra sociální péče města Ústí nad Orlicí o 

finanční spoluúčast na provoz týdenního stacionáře v roce 2022, za služby poskytované jednomu 
našemu občanovi obce. Příspěvek je požadován ve výši Kč 37.850,--. Žádost splňuje náležitosti 
vyžadované zákonem č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů v platném znění. 
Stejnou žádost jsme projednávali v loňském roce, na část roku 2021. 

Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním 
dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje finanční příspěvek Centru sociálních 
služeb města Ústí nad Orlicí, IČ: 70857156 ve výši Kč 37.850,--, jako finanční spoluúčast na 
provoz týdenního stacionáře v roce 2022. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
N A A A A N N A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  6 – 3 – 0 Usnesení bylo schváleno. 
 Předsedající uvedl, že schválenou částku je třeba doplnit do návrhu rozpočtového opatření. 

Pan Štěpán Kalous uvedl, že si zastupitelé jistě pamatují, že když se hlasovalo o sbírce pro 
nemocnou Verunku, „nedala se ani koruna“ a teď se dá Kč 37.850,-- do Ústí nad Orlicí. 

Pan Zdeněk Brůna uvedl, že suplujeme stát. 

2h) Vypsání výběrového řízení – pronájem restaurace U nádraží 
Předsedající uvedl, že současný nájemce objektu restaurace U nádraží v Lichkově – celá budova 

restaurace čp. 189 na části pozemkové parcely č. st. 235/1 a na části pozemkové parcely č. 549/2, obě 
obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, ukončí nájem a činnost v restauraci ke konci 
měsíce června 2022. Výpověď nájmu a souvisejících služeb prozatím nebyla podána. 

Předsedající navrhl vyhlásit výběrové řízení na pronájem restaurace „U nádraží“ v Lichkově za 
podmínek: nájem na dobu neurčitou; měsíční nájemné ve výši á Kč 1.000,-- splatné předem; smlouva na 
vodné a stočné; smlouva na komunální odpad; přepis elektřiny; stanovení minimální otevírací doby; 
pronájem na základě záměru obce; nabídky v zalepené obálce výrazně označené „Neotvírat – pronájem 
restaurace“; prohlídka objektu v rámci zveřejněného záměru po domluvě; nabídky doručit nejpozději do 
16:00 hodin dne 4. dubna 2022 na Obecní úřad Lichkov; otevírání obálek a hodnocení nabídek veřejně 
před komisí pro otevírání a hodnocení nabídek dne 4. dubna 2022 od 16:00 hodin v zasedací místnosti 
Obecního úřadu v Lichkově, na adrese Lichkov čp. 203, psč. 561 68 – výdejní místo Lichkov. Komise 
pro otevírání a hodnocení nabídek ve složení: starosta obce, místostarosta obce, předseda finančního 
výboru a předseda kontrolního výboru, případní náhradníci: členové finančního a kontrolního výboru. 
Součástí nabídky budou doklady prokazující kvalifikační předpoklady, praxe v oboru, reference a 
podnikatelský záměr. 

Záměr obce – pronájem restaurace, zveřejní starosta obce dle § 99/2 zákona o obcích. Výběr a 
schválení nájemce veřejně, v rámci zasedání Zastupitelstva obce Lichkov dne 11. dubna 2022 od 18:00 
hodin. Případné náhradní termíny budou dohodnuty na dubnovém zasedání zastupitelstva. 

Pan Milan Sedláček uvedl, že jde o to, v jakém stavu restaurace je po současném nájemci. 
Předsedající uvedl, že proto tam budou prohlídky, aby případní zájemci věděli, do čeho jdou, 

případně sdělí své požadavky. 
Pan Štěpán Kalous se dotázal, zda v případě nezájmu o pronájem má obec s restaurací nějaké 

plány. 
Předsedající uvedl, že na letošek nemáme rozpočtované prostředky na opravu, čas ukáže, bude 

potřeba s budovou něco dělat. 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že je názoru, že pokud nebude zájem o pronájem za Kč 1.000,--, 

vypíšeme znova nájem za nula, je to běžné i jinde a když nebude zájem ani za nula, tak to bude muset 
obec řešit. 

Pan Štěpán Kalous uvedl, co třeba vybavení, nábytek, … 
Paní xxxxxxxxxxxxxxxxxx uvedla, že pan hostinský nechtěl, když obec chtěla. 
Předsedající uvedl, že s těmito možnostmi je nutné počítat, vítá všechny nápady, co a jak do 

budoucna s obecní restaurací.  
Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním 

dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov vyhlašuje Výběrové řízení na pronájem restaurace 
„U nádraží“ v Lichkově – dle uvedených podmínek. 
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1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

2i) Pojištění obecního majetku  
Dne 20. ledna 2022 pojišťovací makléř obdržel od našeho stávajícího pojistitele – ČSOB 

pojišťovny a.s. upozornění na nepříznivý škodný průběh, kvůli kterému nám bude navýšeno roční 
pojistné o Kč 12.088,-- na Kč 72.529,--. Rekapitulace stavu: pojistná smlouva č. 8074725811 platná od 
1. dubna 2021 s ročním pojistným ve výši Kč 60.437,--. Škody:  
 12. května 2021 - úder blesku, celková škoda Kč 23.163,--, vyplaceno Kč 22.163,-- 
 12. srpna 2021 - náraz neznámého vozidla do garáže u restaurace, celková škoda Kč 43.392,--, 

vyplaceno Kč 42.392,-- 
 10. prosince 2021 - náraz neznámého vozidla – garážová vrata prodejna Radka, celková škoda Kč 

22.332,--, zatím v řešení 
 24. ledna 2022 - pád sněhu ze střechy kostela na 3 vozidla, zatím v řešení 
 2. února 2022 - pád sněhu ze střechy kostela na 2 vozidla, zatím v řešení. 

Celkově tedy bylo vyplaceno nebo je v řešení Kč 85.887,--, přičemž škody na vozidlech jsou 
odhadovány na dalších minimálně Kč 50.000,--. V době vzniku stávající pojistné smlouvy byly k 
dispozici Cenové ukazatele stavebních prací pro rok 2017, které byly použity pro odhad tzv. Nových 
stavebních cen u budov v roce 2020. Aktuálně jsou k dispozici Cenové ukazatele roku 2021 a došlo tedy 
k přepočítání na aktuální stav, který je 193,4 milionů Kč. Pojišťovací makléř, koncem roku 2021 měl 
jednání s vedením Hasičské vzájemné pojišťovny a.s. na téma nového pojistného produktu pro obce a 
města do 3 tisíc obyvatel. Cílem bylo zjednodušit a zpřehlednit, a hlavně zlevnit stávající pojistný 
produkt pro pojištění majetku a odpovědnosti obcí. Pro obce se podařilo vyjednat některé konkurenční 
výhody: 
 seznam staveb je bez konkrétních částek u jednotlivých staveb (vyhneme se tedy možnosti tzv. 

podpojištění) 
 náklady za vodné a stočné v důsledku úniku vody z vodovodního potrubí při poruše (limit 100tis) 
 porucha chladícího zařízení na limit 20tis (poškození potravin) 
 poškození zateplené fasády ptáky, hlodavci a hmyzem (limit 50tis) 
 odpovědnost za finanční škodu vzniklou v souvislosti s čerpáním dotací (max. limit 250tis) 
 odpovědnost za čistou finanční škodu je navýšena z 0,5 na 1mio a 
 dodatečnou slevu 20 % pro obce v rámci Sdružení obcí Orlicko 

Vzhledem ke skutečnosti, že ČSOB pojišťovna neakceptovala původní navýšení na Kč 72.529,- 
při navýšení celkové hodnoty staveb na 193,4 mil. Kč, naopak požadovala Kč 95.669,--, byla oslovena 
HVP a.s., která nabízí vylepšený produkt za Kč 70.436,--. 
 Pojišťovacím makléřem je navrhován následující postup: stávající pojistnou smlouvu s ČSOB 
pojišťovnou a.s. vypovědět a k datu 1. dubna 2022 a uzavřít novou smlouvu s Hasičskou vzájemnou 
pojišťovnou a.s. 

Podklady byly zastupitelům zaslány e-mailem dne 9. února 2022. 
Pan Zdeněk Brůna uvedl, že se to od ČSOB dalo čekat. 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že na základě předloženého doporučuje přejít k Hasičské vzájemné 

pojišťovně a dotazuje se na možnost předcházení škodám, zejména v případě pádu sněhu, zda se 
neuvažuje o nějakých zábranách, zákazu parkování, protože bychom se neměli chovat tak, že máme 
pojistku, tak nám to někdo zaplatí, měli bychom zabránit tomu, aby nám tam ten sníh nepadal. 

Pan Zdeněk Brůna se dotázal, zda ta poškozená auta stála na bývalém hřbitově, tam po pravé 
straně kostela? Od starousedlíků to má potvrzené. 

Předsedající uvedl, že neví o tom, že by tam byl bývalý hřbitov, vozidla stála na zpevněné ploše. 
Má podklady a data z jednotlivých zápisů ze zasedání zastupitelstva, kde se jednalo o zpevněné ploše u 
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kostela, nikdy nic nenamítl, nikdy nebyl proti, v závěru to může odcitovat. Připomínky měl až poté, co 
se to dostavělo. 

Pan Zdeněk Brůna uvedl, že na tom nestaví, má informace, dotázal se, kde to stálo. 
Pan Milan Sedláček uvedl, že když se nabídka pojišťovny odkazuje a argumentuje slevou pro 

členské obce Sdružení obcí Orlicko, tak že je ten produkt na míru pro obce. 
Pan xxxxxxxxxxxxxxxx se dotázal, že na loňském zasedání se schválila pojistná smlouva 

s ČSOB a zamítla se hasičská. 
Předsedající uvedl, že tehdy byla hasičská pojišťovna dražší. 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že jde o to, že když pojišťovna plní a plní moc, tak začne zdražovat. 

Pro nás je podstatné, že škoda bude zaplacena. 
Návrhy na doplnění ani další jiná vyjádření nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před 

hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje uzavření Pojistné smlouvy s obchodní 
společností Hasičská vzájemná pojišťovna, a.s., IČ: 46973451, se sídlem na adrese Praha 2, ul. 
Římská čp. 2135/45, psč. 120 00, dle nabídky v nabídkové ceně Kč 70.436,-- a pověřuje starostu 
obce k podpisu nové pojistné smlouvy – dle přílohy a k ukončení stávající pojistné smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

2j) Inventarizační zpráva za rok 2021 – na vědomí 
Plán inventur byl včas zpracován a řádně schválen zastupitelstvem obce dne 15. listopadu 2021, 

usnesením č. 111/21. Jednotlivé inventarizační komise postupovaly v souladu s vyhláškou č. 270/2010 
Sb. a vnitřní normou č. 1/2011 a dodatku č. 1 ze dne 1. listopadu 2018 o inventarizaci. Ze „Srovnávací 
tabulky účetní evidence a inventurních soupisů“ vyplývá, že nebyly zjištěny žádné typy mank a schodků. 
Rovněž inventarizační komise nezjistila ani žádné jiné skutečnosti, které by měly vliv na průběh 
inventarizace. Neshledala žádné závady ve vedení evidence majetku ani jiných pomocných evidencích. 
Inventarizační komise tedy prohlašuje, že nebyly zjištěny inventarizační rozdíly, přebytky ani manka. 
Přílohou inventarizační zprávy je „Srovnávací tabulka účetní evidence a inventurních soupisů“ a 
„Seznam inventurních soupisů“. 

Předsedající uvedl, že inventarizační zpráva se neschvaluje, pouze se bere na vědomí. V případě 
výhrad je třeba tyto výhrady uvést do zápisu. 
 Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny. Předsedající umožnil vyjádřit se 
přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí „Inventarizační zprávu za rok 2021“ 
– dle přílohy, bez výhrad. 

2k) Protokol o kontrole KHS pod Č.j.:KHSPA-23535/2021/HOK-UO – na vědomí 
Dne 15. listopadu 2021 byla zahájena kontrola o dodržování povinností stanovených v zákoně č. 

258/2000 Sb., o ochraně veřejného zdraví a o změně některých souvisejících zákonů, v platném znění, a 
to ze strany Krajské hygienické stanice Pardubického kraje. Kontrolovanou osobou byla Obec Lichkov, 
IČ: 00279161. Kontrola byla zahájena odběrem vzorku pitné vody z vodovodu obce Lichkov na 
odběrném místě – prodejna Radka čp. 186 – přípravna, dřez v rozsahu úplného rozboru. Závěr kontroly: 
odebraný vzorek vyhovuje hygienickým limitům. 

Protokol o kontrole je zveřejněn na obecním webu v sekci „Obecní vodovod“. 
Předsedající uvedl, že protokol o kontrole se neschvaluje, pouze se bere na vědomí. V případě 

výhrad je třeba tyto výhrady uvést do zápisu. 
 Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny. Předsedající umožnil vyjádřit se 
přítomným hostům. 



13 
 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí „Protokol o kontrole Krajské 
hygienické stanice Pardubického kraje pod Č.j.:KHSPA-23535/2021/HOK-UO“ – dle přílohy, bez 
výhrad. 

2l) Výroční zpráva o poskytování informací za rok 2021 – na vědomí 
V roce 2021 byla na Obecní úřad Lichkov podána pouze jedna žádost o informace (v roce 2020 

dvě žádosti), na žádost bylo odpovězeno. Tato výroční zpráva je zveřejněna na stránkách obce v sekci 
„Povinně zveřejňované informace“. 

Předsedající uvedl, že administrativy přibývá, o tom není pochyb, Obcí Lichkov a Obecním 
úřadem Lichkov, v rámci vlastní agendy i přenesené působnosti, bylo v roce 2021 zpracováno celkem 
1.194 čísel jednacích a 1.369 čísel evidenčních – opět nárůst oproti předešlým letům, a to i přes 
vyhlášené nouzové stavy a výrazná omezení činností a návštěv. Krom účetních dokladů jsou všechny 
papírové dokumenty digitalizovány a ukládány do spisové služby. Mimo spisovou službu je prozatím 
vedeno zmíněné účetnictví, pomocné evidence, Czech POINT a další, je tlak na digitalizaci veškerých 
dokumentů. 

Předsedající dále uvedl, že výroční zpráva se neschvaluje, pouze se bere na vědomí. V případě 
výhrad je třeba tyto výhrady uvést do zápisu. 
 Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny. Předsedající umožnil vyjádřit se 
přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí Výroční zprávu o poskytování 
informací dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím v platném znění, za 
kalendářní rok 2021 – dle přílohy, bez výhrad. 

2m) Návrh rozpočtového opatření č. 01/2022 z 14. února 2022 
Návrh rozpočtového opatření č. 01/2022 počítá se zvýšením příjmů o Kč 21.650,-- na položce 

1122 proti zvýšení výdajů na paragrafu 6399, položka 5365 – dle přiznání DPPO za rok 2021, v případě 
položek 1340 a 1345 se jedná pouze o změnu účtování vycházející ze změny zákona o rozpočtové 
skladbě. Zvýšení výdajů ve výši Kč 15.340,-- na paragrafu 5512, položka 5169 – požární ochrana – 
dobrovolná část, nákup ostatních služeb – jedná se o zaplacení faktury z roku 2021. Rozdíl mezi příjmy 
a výdaji je patrný na položce 8115 – prostředky na bankovních účtech. Dle schváleného příspěvku pro 
Centrum sociálních služeb bude na § 4355 doplněna částka do výdajů ve výši Kč 37.850,-- oproti snížení 
stavu na bankovním účtu. 

Návrhy na doplnění ani jiná vyjádření nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním 
dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Rozpočtové opatření č. 01/2022 z 14. února 
2022 – dle přílohy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Informace obce: 
 vodovod – oprava vodovodu od čp. 45 po čp. 58 – stavba byla započata, pokládá se potrubí hlavního 

řádu, po natlakování řádu dojde k přepojení přípojek a následně k odpojení starého řádu 
 posílení vodovodu – nový vrt – stavba je stále přerušena/zazimována, pokračování z jara 
 Změna č. 1 Územního plánu Lichkov – dokončení je plánováno na březen, připravuje se Změna č. 2 
 poruchy veřejného osvětlení – výzva k ořezu větví zasahujících do vedení (s tím související 

nefunkčnost rozhlasu – nesvítíme, nenabíjíme) 
 Lichkovský Občasník na 03-05/2022 – uzávěrka v pátek 18. února 2022 
 8. března 2022 – Správní rada Sdružení obcí Orlicko v Králíkách 
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 8. března 2022 – masopustní průvod v Lichkově – do průvodu zve ZŠ a MŠ Lichkov 
 19. března 2022 – Setkání k MDŽ – zvou zahrádkáři, hasiči a obec, současně by měl proběhnout den 

otevřených dveří v Základní škole a mateřské škole Lichkov 
 8. – 9. dubna 2022 – Velikonoční jarmark – zve jarmareční výbor a obec 
 9. dubna 2022 – svoz nebezpečných odpadů 
 rolba – úprava běžkařských stop – nová rolba se nevejde do úvozové cesty, bude jednání s Lesy ČR 

o rozšíření cesty, letošní zimu nebude zajíždět do Lichkova 
 dětské hřiště – grafický návrh povrchu, projektová dokumentace je před dokončením 
 kostel – s památkáři se jedná o instalaci sněhových zábran na střechu kostela 
 pěšina pod obecním úřadem č. UK28 – soukromé pozemky pod komunikací jsou vykoupeny, 

probíhá převod od SPÚ na obec, bude následovat změna využití a scelení do jednoho pozemku a 
následně oprava pasportu účelových komunikací 

 cesta pod Veselým – MK III/16c – je souhlas vlastníků na výkupu ppč. 137/1 na kterém leží 
komunikace, máme zde i gravitační stoku kanalizace; čekáme na znalecký posudek ke stanovení 
ceny 

 bylo provedeno zaměření cesty u Šenkových a u Vacka s návrhem na dělení, budou probíhat jednání 
s vlastníky k odsouhlasení hranic pozemků a k možnostem odkupů/směn 

 jsou objednány mycí a pracovní stoly do kuchyně ZŠ a MŠ Lichkov, do šatny JSDH a do moštárny 
 je dokončena každoroční aktualizace povodňového plánu obce 
 připravuje se skartační řízení 
 nedoplatky vůči obci k 14. únoru 2022 (nedoplatky po splatnosti): vodné a stočné za 1/3 2021 Kč 

4.676,-- (původně Kč 5.676,--) – splátkový kalendář; vodné a stočné za 2/3 2021 Kč 6.210,-- 
(původně Kč 11.724,--) – tři odběrná místa, z toho na jedno je splátkový kalendář, šly upomínky; 
vodné a stočné za 3/3 2021 Kč 31.802,-- (14 dnů po splatnosti) – e-mailem byly rozeslány 
upomínky; odpady 2019 Kč 0,-- (původně Kč 360,--), odpady 2020 Kč 60,-- (původně Kč 500,--) – 
jeden poplatník; odpady 2021 Kč 1.000,-- (původně Kč 1.500,--) – dva poplatníci; neuhrazené 
faktury Kč 2.405,-- – jedna faktura, jedná se o vymožení pohledávky, 9. února 2022 šla předžalobní 
výzva 

 plnění rozpočtu k 31. lednu 2022: příjmy schválené ve výši Kč 10.481.986,--; upravené Kč 
10.481.986,--; skutečnost Kč 1.204.784,-- – příjmy na 11,49 %; výdaje schválené ve výši Kč 
11.530.922,--; upravené Kč 11.530.922,--; skutečnost Kč 827.481,-- – výdaje na 7,18 %. 

 
Diskuse 

 Pan František Faltus uvedl, že hasiči ruší ples z důvodu epidemických opatření, budou pořádat 
netradiční ples v pátek 10. června 2022. Dále ruší pořádání karnevalu z důvodu úspor, rozhodli se 
koupit sekačku, bude teď v pátek za Kč 85.000,--. Rozhodli se uspořádat sběr železa, děkují obci a 
fotbalistům za přenechání železného šrotu, kdy z výdělku chtějí pokrýt náklady na pořízení sekačky. 
Současně žádá, zda by obec přispěla Kč 30.000,--. Vydávají se z peněz, byla by omezená činnost, 
dávalo se fotbalistům, tak aby obec zvážila příspěvek. 
o Předsedající se dotázal, zda je to návrh na doplnění programu zasedání, nebo zda přijde oficiální 

a zdůvodněná žádost, která se projedná na dalším zasedání. 
o Pan Štěpán Kalous uvedl, že když se může přispět do Ústí nad Orlicí, tak se může přispět i 

hasičům na sekačku. Je to největší organizace pro děti v Lichkově. Dávalo se i na parkoviště na 
Červenovodském sedle. 

o Paní Mgr. Marie Foglová uvedla, že se žádostí nemá problém, hasiči mají nejpočetnější členskou 
základnu. 

o Pan Milan Sedláček se dotázal na podmínky poskytování dotací. 
o Předsedající uvedl, že spolky podávají žádosti, které projednává zastupitelstvo, schválené žádosti 

se dávají do rozpočtu a po schválení rozpočtu, v příslušném roce je sepsána smlouva a podpora 
vyplacena. 
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o Pan Jaroslav Merta se dotázal, zda do výdaje za sekačku je již zahrnuta dotace na činnost pro rok 
2022? 

o Pan František Faltus uvedl, že ano, je to v tom. Nějaké peníze na činnost ještě mají, výdělek 
z plesu se vždy používal na prodělečný karneval, to je důvod jeho zrušení. 

 Pan Jaroslav Merta má dotaz na obec: všichni to zaregistrovali, energetická krize, ceny elektřiny 
stále rostou, a zda to zasáhne i rozpočet obce v roce 2022 a pokud ano, navrhl by úspory třeba na 
veřejném osvětlení, že by se třeba o víkendech nemuselo svítit celou noc. 
o Předsedající uvedl, že obec v roce 2021 nakoupila elektřinu na Českomoravské komoditní burze, 

obchodovatelná složka je vyšší oproti roku 2021 cca o 30 %, předpokládá se celkový nárůst ve 
výši 10–12 % oproti předchozímu roku. Informace o zdražování na straně distributora nemáme, 
doposud nemáme vyúčtování a fakturace za letošní rok. 

o Pan Jaroslav Merta uvedl, že je třeba zvážit, zda by vůbec šlo o úsporu a je třeba zohlednit i 
potřeby občanů, zda požadují nonstop víkendové svícení. 

o Paní Alexandra Stejskalová uvedla, že se domnívá, že by bylo možné svícení omezit. 
o Pan Zdeněk Brůna uvedl, že by se mělo svítit celou noc, po vzoru sousedního Polska, za xxxxx 

xxxxxxxx se svícení omezovalo, protože na to nebyly peníze. Zdá se mu, že republika jde cestou 
zpět, je na zvážení, zda nenainstalovat nové úsporné spotřebiče, některé úseky jsou vyměněné, 
někde jsou staré výbojky, tam je ta spotřeba. Není pro omezování občanů a svícení, jedná se také 
o bezpečnost. Cestou je výměna, ne zhasínání. 

o Předsedající uvedl, že výměna svítidel na přetížené větvi pro horní konec, jedná se asi o 24 
osvětlovacích těles, byla již v minulosti naplánována, ale peníze byly použity na důležitější věci. 
Letos to v rozpočtu nemáme. 

 Pan Štěpán Kalous uvedl, že má stížnost na nedostatečnou zimní údržbu uličky k nádraží. Dále se 
dotázal, zda má obec nějakou vizi, jak opravit cestu na dolním konci, je rozbitá a zablácená, je tam 
překop a železný svod, musí se dávat pozor. Za celou dobu se navezl pouze frézink. 
o Předsedající uvedl, že oprava cesty je v plánu po dokončení staveb, staví se novostavby, jezdí 

tam technika, opravil se přívod elektřiny pro dolní konec také s dopadem na cestu, opravuje se 
vodovod pro dolní konec, opět s dopadem na cestu, pokud nebudou stavby a opravy dokončeny, 
je oprava cesty bezpředmětná. Cesta byla zpevněna frézinkem, byly prohloubeny příkopy 
k odvedení vody z polností nad cestou. 

o Pan Štěpán Kalous uvedl, že v zimě a na jaře je cesta doslova ve s****ch, co se s tím bude dělat. 
Lidé na dolním konci jsou na tom biti i když ví, že je jich tam pomálu, je třeba cestu udržovat 
v nějakém provozuschopném stavu. 

o Předsedající se dotázal na návrh řešení a dále uvedl, že vozidla vjíždějící na komunikaci ze 
stavby mají být očištěná. Bláto se seškrábne. 

o Pan Štěpán Kalous navrhl navést štěrk. Dále se dotázal na kácení smrků u řeky, smrk na jeho 
pozemku by věnoval sousedům, využil by placených služeb obce. 

o Předsedající uvedl, že ze strany obce byly kroky ke kácení učiněny, ověří další postup, je 
dohodnuto smýcení přes řeku. Pokácení smrku na jeho pozemku mělo být součástí celé akce. 

o Pan Štěpán Kalous se dále dotázal na svoz komunálního odpadu na dolním konci, staví se tam 
rodinné domy, jaká bude obslužnost, co se týče svozu odpadů, jak tam bude zajíždět svozový 
vůz? 

o Předsedající uvedl, že tato část obce není v plánu svozu, svozový vůz se nemá kde otočit a couvat 
nesmí z důvodu bezpečnosti obsluhy. 

o Paní Mgr. Marie Foglová uvedla, že i celá cesta u řeky, jak bydlí xxxxxxxxxxxx, se také nesváží, 
občané si vozí popelnice na nejbližší místo nebo odpady vozí do sběrného dvora. 

 Paní Mgr. Marie Foglová se dotázala na pořádání obecního plesu, navrhla termín 12. března 2022. 
o Předsedající uvedl, že sál je v tomto termínu pronajatý, navrhl 26. února 2022 na místo 

zrušeného hasičského plesu – je to moc narychlo, neseženeme tombolu a lidi. 
 Pan Zdeněk Brůna zastupitele požádal o součinnost v rámci schvalování Změny č. 1 Územního 

plánu Lichkov, kdy ukončení pořizování je naplánováno na polovinu měsíce března 2022 a 
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zastupitelstvo je plánováno až na duben, zda by v případě všech podkladů mohlo být zasedání dříve. 
Jde mu o čas, každým dnem se stavba prodražuje. 
o Předsedající uvedl, že toto by neměl být problém, až budou veškeré podklady k jednání, 

dohodneme se na termínu zasedání. 
 Pan Milan Sedláček uvedl, že se ještě jednou vrátí k cenám pozemků, zda skutečně není cesta, jak se 

zbavit nevyužitých částí pozemků. 
o Pan Zdeněk Brůna uvedl, že ceny rostou, co stálo dvacet, stojí nyní třistašedesát tisíc, co musí 

stát pozemky u Vysokého Mýta, co stojí vinařství? 
o Předsedající odcitoval ze zákona o obcích § 39/2: „Při úplatném převodu majetku se cena 

sjednává zpravidla ve výši, která je v daném místě a čase obvyklá, nejde-li o cenu regulovanou 
státem. Odchylka od ceny obvyklé musí být zdůvodněna, jde-li o cenu nižší než obvyklou. Není-li 
odchylka od ceny obvyklé zdůvodněna, je právní jednání neplatné.“ Cenu obvyklou stanovuje 
znalecký posudek. 

 Pan Štěpán Kalous se dotázal na stav přípravy PD na Tchamerovu kapli. 
o Předsedající uvedl, že projektová dokumentace je připravená, byl osloven pan farář k 

odsouhlasení vzhledu, není si jist půdorysem základů, oslovil své kontakty v Německu a dá 
vědět. 

o Pan Zdeněk Brůna uvedl, že mu přišel dopis z Německa s náčrtkem, jak kaplička vypadala, 
dohledá jej a doloží. 

 Paní Alexandra Stejskalová se dotázala, zda hasiči připravují setkání rodáků? 
o Pan František Faltus uvedl, že se to letos nepřipravuje. 

 Pan Štěpán Kalous se dotázala, zda hasiči připravují retro zábavu? 
o Pan František Faltus uvedl, že s touto se letos počítá. 

Další příspěvky do diskuse nebyly, proto bylo přistoupeno ke kontrole usnesení, kterou provedla 
paní Denisa Sejkorová. 

Výsledky projednání zastupitelstva obce 
na zasedání dne 14. února 2022: 

Č.j.: 05/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje ověřovatele zápisu, a to pana Zdeňka Brůnu a 
pana Františka Faltuse a zapisovatele pana Mgr. Romana Richtra. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A Z A A Z - A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  6 – 0 – 2 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:06/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje navržený program zasedání ZO. 
1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A - A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  8 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:07/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí zprávu finančního výboru ze dne 4. ledna 
2022 – bez výhrad. 

Č.j.:08/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje pronájem části budovy čp. 203, která je součástí 
pozemkové parcely č. st. 250 – zastavěná plocha a nádvoří, obec a katastrální území Lichkov, okr. 
Ústí nad Orlicí, o výměře cca 0,25 m2, za účelem instalace podomítkového rozvaděče na východní 
stěně podesty schodiště mezi II. a III. nadzemním podlažím, dále pronájem části budovy čp. 189, 
která je součástí pozemkové parcely č. st. 235/1 – zastavěná plocha a nádvoří, obec a katastrální 
území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, o výměře cca 2 m2, za účelem instalace digitální ústředny 
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v prostoru bývalého skladu nápojů (stavebně oddělený prostor s vlastním vstupem a napájením) a 
pronájem části budovy bez čp. a če., která je součástí pozemkové parcely č. st. 335 – zastavěná 
plocha a nádvoří, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, o výměře cca 0,25 m2, za 
účelem instalace nástěnného rozvaděče na východní stěně vodojemu, celkové nájemné ve výši á Kč 
3.600,--/rok hrazené vzájemným zápočtem za poskytnuté datové služby a pověřuje starostu obce k 
podpisu Smlouvy o umístění zařízení – dle přílohy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:09/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti inženýrských sítí 
na ppč. 734, 1245/1, 3021/2 a 3035/1, všechny obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad 
Orlicí, v rozsahu dle geometrického plánu č. 503-69/2019, ze dne 3. srpna 2019, dle přílohy a 
pověřuje starostu obce k podpisu smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A Z A A A A A A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  8 – 0 – 1 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:10/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení VB a 
dohodu o umístění stavby č. IV-12-2022115/SOBS VB/1, Lichkov, parc. č. 733/1, kNN – dle přílohy 
a pověřuje starostu obce k uzavření smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:11/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – 
služebnosti č. IP-12-2012891/VB/01, Lichkov, parc. č. 255, kNN – dle přílohy a pověřuje starostu 
obce k uzavření smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:12/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje směnu nemovitosti – pozemkové parcely č. 
754/5 – trvalý travní porost o výměře 337 m2, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad 
Orlicí, v hodnotě Kč 53.210,--, do společného jmění xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, trvale 
bytem xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, za pozemkovou parcelu č. 780/6 – 
trvalý travní porost o výměře 28 m2, obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí 
v hodnotě Kč 4.360,--, s doplatkem xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx ve výši Kč 48.850,--, s podmínkou 
úhrady poloviny nákladů na pořízení geometrického plánu č. 537-377/2021, znaleckého posudku č. 
3892-62/2021 a poplatku z návrhu na vklad, vše v celkové výši Kč 8.534,50 a pověřuje starostu 
obce k podpisu směnné smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A Z A A A Z N A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  6 – 1 – 2 Usnesení bylo schváleno. 
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Č.j.:13/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje rozšíření stávajícího živnostenského oprávnění 
„Výroba, obchod a služby neuvedené v přílohách 1 až 3 živnostenského zákona“ o obory činnosti: 
č. 1 – „Poskytování služeb pro zemědělství, zahradnictví, rybnikářství, lesnictví a myslivost“, č. 27 
– „Povrchové úpravy a svařování kovů a dalších materiálů“, č. 45 – „Přípravné a dokončovací 
stavební práce, specializovaná stavební činnost“ a č. 76 – „Poskytování technických služeb“, za 
účelem ekonomické činnosti – úplatných služeb občanům v rámci katastru obce a pověřuje 
starostu obce k rozšíření živnostenského oprávnění. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:14/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje finanční příspěvek Centru sociálních služeb 
města Ústí nad Orlicí, IČ: 70857156 ve výši Kč 37.850,--, jako finanční spoluúčast na provoz 
týdenního stacionáře v roce 2022. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
N A A A A N N A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  6 – 3 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:15/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov vyhlašuje Výběrové řízení na pronájem restaurace „U 
nádraží“ v Lichkově – dle uvedených podmínek. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:16/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje uzavření Pojistné smlouvy s obchodní 
společností Hasičská vzájemná pojišťovna, a.s., IČ: 46973451, se sídlem na adrese Praha 2, ul. 
Římská čp. 2135/45, psč. 120 00, dle nabídky v nabídkové ceně Kč 70.436,-- a pověřuje starostu 
obce k podpisu nové pojistné smlouvy – dle přílohy a k ukončení stávající pojistné smlouvy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 

Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:17/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí „Inventarizační zprávu za rok 2021“ – dle 
přílohy, bez výhrad. 

Č.j.:18/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí „Protokol o kontrole Krajské hygienické 
stanice Pardubického kraje pod Č.j.:KHSPA-23535/2021/HOK-UO“ – dle přílohy, bez výhrad. 

Č.j.:19/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí Výroční zprávu o poskytování informací 
dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím v platném znění, za kalendářní 
rok 2021 – dle přílohy, bez výhrad. 

Č.j.:20/22 - Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Rozpočtové opatření č. 01/2022 z 14. února 2022 
– dle přílohy. 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A A A A A A A A 
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Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

Výsledek hlasování:  9 – 0 – 0 Usnesení bylo schváleno. 

Další předběžné termíny pro konání zastupitelstva, vždy v pondělí: dne 11. dubna 2022 v 18:00 
hodin, 13. června 2022 v 18:00 hodin a 12. září 2022 v 18:00 hodin. 

Zasedání zastupitelstva ukončeno v 20:09 hodin téhož dne. 

Přílohy zápisu: 
 Písemná příprava na zasedání zastupitelstva a podklady k jednotlivým usnesením. Veškeré 
přílohy jsou uloženy na OÚ Lichkov, dostupné na vyžádání. 

 Zápis byl vyhotoven dne 16. února 2022. 
 

Poznámky pořídila: Ověřovatelka zápisu: Ověřovatel zápisu: 
Denisa Sejkorová 

 
 
 

Zdeněk Brůna 
 
 
 

František Faltus 
 
 
 

Místostarosta obce: Zapsal: Starosta obce: 
Stanislav Moravec Mgr. Roman Richtr Mgr. Roman Richtr 

  


